

سياسة الاستدامة لمؤسسة البترول الكويتية وشركاتها التابعة

تُبرِز سياسة إعداد تقاريـر الاستدامة هـذه التزامنـا بضمـان الإدارة الفعّالـة والتواصـلِ المؤثـرِ بشـأن أدائنـا فـي المواضيع الاقتصاديـة والاجتماعيـة والبيئيـة لجميـع أصحــاب المصلحــة لدينــا. يرتبـط الالتـزام بإصـدار تقاريــر الاسـتدامة ارتباطــا وثيقــا برؤيتنــا ورسـالتنا وقيمنــا كمــا يرتبـط بالاتجاهــات المحوريــة لاسـتراتيجية المؤسسة لعــام 2040. ومــن خــلال التزامنــا بإصـدار تقاريــر الاسـتدامة، نسعى فــي مؤسسة البتــرول الكويـتيــة وشـركاتها التابعــة إلــى لعــب دور هــام فــى تحقيــق أهــداف رؤيــة 2035 (كويــت جديــدة).

تنطبق هذه السياسة على مؤسسة البترول الكويتية والشركات التابعة لها في كل من قطاعات الاستكشاف والإنتاج (Upstream)، والنقل والتسويق العالمي (Midstream)، والتتروكيماويات (Downstream) داخل دولة الكويت وفي المناطق الأخرى التي نعمل بها. لذا نأمل من جميع الشركات التابعة لنا ومن موردينا والمشاريع المشتركة الخاضعة لرقابتنا التشغيلية أن تحقق التوافق مع هذه السياسة والالتزامات الواردة فيها كما نصت عليها هذه الوثيقة.

لتحقيق طموحاتنا، نستمر بالالتزام بما يلي:

- المساهمة في النمو الاقتصادي: خلـق نمـو اقتصـادي مباشـر وغيـر مباشـر مـن خـلال تطويـر المحتـوى المحلـي، كمسـاهم رئيسـي فـي الاقتصـاد الوطنــي الكويتــي.
- تقليـل آثـار العمليـات التشـغيلية علـى البيئـة: الحـد مـن التلـوث والآثـار السـلبية لعملياتنـا علـى البيئـة مـن خـلال تقليـل الهـدر والانبعاثـات واسـتخدام المـوارد بشـكل فعـال وكفـؤ.
- تعزيـز ممارسـات العمـل الفعّالـة والعمـل المناسـب: اعتمـاد ممارسـات العمـل التـي تُعـزز العمـل المناسـب وتسـاهم فـي تطويـر موظفينـا والمقاوليـن والمحافظـة علـى الصحـة العامـة لكليهمـا.
 - التواصل مع المجتمعات المحلية: تقييم تأثير عملياتنا على المجتمعات المحلية والبحث بنشاط عن فرص للمساهمة في تنمية المجتمع.
- التحلي بالمسؤولية عن منتجاتنا: نحن دائماً مسؤولون عن منتجاتنا، وبالتالي نقوم بإنتاج وتسويق وتوزيع منتجات مبتكرة وآمنة ذات تأثيرات سلبية محدودة على البيئة.
- الامتثـال للوائـح والمعاييـر: الامتثـال لجميـع اللوائـح الاجتماعيـة والاقتصاديـة والبيئيـة والسعي لتلبيـة معاييـر الاسـتدامة الدوليـة في جميـع المناطق الجغرافيـة التــى نعمـل بهــا.

لتحقيق التزاماتنا وطموحاتنا، فإننا نلتزم بتطبيق المبادئ الأساسية التالية:

المبدأ 1: مشاركة أصحاب المصلحة

نعتبر أصحــاب المصلحــة لدينــا، بمــا فــي ذلــك الحكومــات والهيئــات التنظيميــة والموظفيــن وشــركاء الأعمــال والمورديــن والمجتمعــات المحليــة وغيرهــا، جــزءاً لا يتجــزأ مــن نجاحنـا. نسـعى إلــى خلــق قيمــة لجميـع أصحــاب المصلحــة لدينــا، ونحــن ملتزمــون بتقييــم ردود أفعالهــم وتوقعاتهــم بشــأن أدائنــا الاقتصــادي والاجتماعــي والبيئــي، والتعامــل معهــا مــن خــلال خططنــا الاســتراتـيجـية.

المبدأ 2: الحوكمة والملكية

تشكل هذه السياسة جزءًا من إطار العمل الخاص بإصدار تقارير الاستدامة، وبالتالي فإنها ستنضوي تحت إشراف الوحدات الوظيفية المسؤولة عن الاستدامة في مؤسسة البترول الكويتية وشركاتها التابعة. تقع المسؤولية الكاملة لتنفيذ هذه السياسة على عاتق اللجنة التنفيذية للاستدامة (SEC) نيابة عن الرئيس التنفيذي لمؤسسة البترول الكويتية.

سنخلق الوعي ونعزز ثقافة المساءلة، حيث يؤدي جميع موظفينا أعمالهم بما يتماشى مع التزاماتنا تجاه إصدار تقارير الاستدامة.

المبدأ 3: إعطاء الأولوية للموضوعات الهامة

سنركز جهودنـا علـى إدارة تلـك الموضوعـات الاقتصاديــة والاجتماعيــة والبيئيــة التــي تتوافــق مــع اسـتراتيجيتنا المؤسسـية وأهــداف خطــة التنميــة لدولــة الكويــت. تعكـس هـــذه الموضوعــات الجوهريــة تأثيرنــا الهــام وتؤثــر بشـكل كبيــر علــى تقييمــات وقــرارات أصحــاب المصلحــة.

المبدأ 4: المراجعة والتحسين المستمر

سنضع أهدافًا وغايـات لمراجعـة أداء الاسـتدامة لـدى مؤسسـة البتـرول الكويـتيـة وشـركاتها التابعـة بانتظـام وتعزيـز ثقافـة التحسـين المسـتمر. سـنقوم بمراجعـة وتحديـث التزاماتنـا بصفـة دوريـة لتلبيـة احتياجـات أصحـاب المصلحـة لدينـا ولمواكبـة تطـور عوامـل الاسـتدامة.

المبدأ 5: التواصل الشفاف

نحن نقدر الانفتاح والشفافية تجاه جميع أصحاب المصلحة لدينا. سنصدر تقاريـر عـن أداء الاستدامة لدينـا والتقـدم الـذي نحـرزه فـي التزاماتنـا وفقـا للمعاييـر الدوليـة لتقاريـر الاستدامة، كمـا سنوافيهم بالمستجدات بشكل منتظـم مـن خـلال قنـوات أخـرى. سوف نضمـن مصداقيـة تقاريرنـا مـن خـلال التركيـز علـى جـودة ودقـة البيانـات والمعلومـات الـواردة فيهـا.

هاشم هاشم

الرئيس التنفيذي مؤسسة البترول الكويتية









کویٹیة | Kuwait Petroleum Corporation











and subsidiaries | وشـركــاتهـا

KPC & Subsidiaries Sustainability Reporting Policy

This sustainability reporting policy highlights our commitment to ensuring effective management and communication on our performance on economic, social and environmental topics to all our stakeholders. This commitment to sustainability reporting is closely aligned to our corporate vision, mission and values as well as to the strategic directions of our 2040 Corporate Strategy. Through our commitments on sustainability and sustainability reporting, KPC-group seeks to play an important role in meeting the objectives of the conceptualized vision of a New Kuwait.

This policy applies to KPC and each of our subsidiaries in the Upstream, Midstream and Downstream sectors within the State of Kuwait as well as in other areas of our operations. All our subsidiaries, suppliers and joint ventures under our operational control are expected to ensure alignment with this policy and the commitments contained herein.

To accomplish our ambitions, we remain committed to:

- Contribute to economic growth: Create both direct and indirect economic growth through development of local content, as the primary contributor to Kuwait's national economy.
- Minimize operational environmental impacts: Prevent pollution and the negative impacts our operations have on the environment by reducing waste, emissions, and using resources efficiently.
- Promote effective labor practices and decent work: Adopt labor practices to promote decent work and contribute to the development and wellbeing of our employees as well as contractors.
- Engage with local communities: Assess the impacts of our operations on local communities and actively seek opportunities to contribute to community development.
- Remain responsible for our products: We are responsible for our products, and therefore produce, market, and distribute innovative and safe products with low environmental impacts.
- Comply with regulations and standards: Comply with all socio-economic and environmental regulations and strive to meet international sustainability standards in all geographies that we operate.

To achieve our commitments and ambitions we will abide by the following basic principles:

Principle 1: Stakeholder engagement

Our stakeholders, including governments, regulators, employees, business partners, suppliers, local communities and others, are integral to our success. We seek to create value for all our stakeholders and are committed to assess and respond to their feedback and expectations on our economic, social, and environmental performance, through our strategic plans.

Principle 2: Governance and ownership

This Policy forms part of our Sustainability Reporting Framework and therefore would be owned and governed by the identified sustainability governance functions within KPC-group and the respective subsidiaries. The overall responsibility for the implementation of this policy rests with the Sustainability Executive Committee (SEC) acting on behalf of the KPC CEO.

We will create awareness and promote a culture of accountability, where all our employees perform their work in alignment with our commitments on sustainability reporting.

Principle 3: Prioritizing what matters

We will focus our efforts to manage those economic, social and environmental topics which are aligned to our corporate strategy as well as to the objectives of the Kuwait National Development Plan. These material topics reflect our significant impacts and substantially influence the assessments and decisions of our stakeholders.

Principle 4: Review and continuous improvement

We will set objectives and targets to regularly review KPC-group's sustainability performance and promote a culture of continuous improvement. We will review and update our commitments over the years to meet the needs of our stakeholders and adapt to evolving sustainability context.

Principle 5: Transparent communication

We value openness and transparency towards all our stakeholders. We will report on our sustainability performance and progress on our commitments in accordance with international standards in sustainability reporting along with regular updates through other channels. We will ensure the credibility of our report by focusing on the quality and accuracy of data and information reported.

Hashem S. Hashem Chief Executive Officer

KPC